[bookmark: _Hlk1657043]ՀՀ ԳԱԱ ՊԱՏՄՈՒԹՅԱՆ ԻՆՍՏԻՏՈՒՏԻ ՏՆՕՐԵՆ, ԱԿԱԴԵՄԻԿՈՍ
                                                                                                                                           Հեռ.՝ 010 529263   
ashamelk@yahoo.com

Ակադեմիկոս, ՀՀ ԳԱԱ պատմության ինստիտուտի տնօրեն, Գիտական խորհրդի նախագահ

Կրթություն, Գիտական աստիճան
2014 թ. ՀՀ ԳԱԱ ակադեմիկոս 
2006 թ. ՀՀ ԳԱԱ թղթակից անդամ
2004 թ. պրոֆեսոր
2002 թ. պատմական գիտությունների դոկտոր
1989 թ. պատմական գիտությունների թեկնածու
1977-1982 թթ., Երևանի պետական համալսարանի Պատմության ֆակուլտետի ուսանող
1977 թ. Ախալքալաքի Դ. Դեմիրճյանի անվան թիվ 4 հայկական միջնակարգ դպրոց

Աշխատանքային փորձ
2004-2006 թթ. համատեղության կարգով Երևանի բժշկական համալսարանի հասարակական գիտությունների ամբիոնի վարիչ
2002 թ. գիտամանկավարժական գործունեություն՝ Երևանի պետական համալսարան, Խ. Աբովյանի անվան հայկական պետական մանկավարժական համալսարան,  /դասախոս, դոցենտ, պրոֆեսոր/
2002 թ. – առ այսօր  ՀՀ ԳԱԱ պատմության ինստիտուտի տնօրեն
1986-2002 թթ. – ՀՀ ԳԱԱ պատմության ինստիտուտի լաբորանտ, գիտաշխատող, գիտքարտուղար և գիտական հարցերի գծով փոխտնօրեն 

Գիտական հետաքրքրությունների շրջանակ
Արևմտյան Հայաստան
Հայկական հարց
Հայոց ցեղասպանություն
Ջավախքի պատմություն
Հայ-վրացական հարաբերություններ
Հայաստանի պատմական ժողովրդագրության հիմնահարցեր
Հայոց պետականության պատմություն
Անդամակցություն 
Գլխավորում է ՀՀ ԳԱԱ պատմության ինստիտուտի գիտական և պատմության ինստիտուտում գործող 004 Հայոց  պատմության մասնագիտական խորհուրդները
Հանդիսանում է մի շարք գիտական խմբագրական խորհուրդների անդամ. «ԵՊՀ»,  «ՀՀ ԳԱԱ Արևելագիտության ինստիտուտ», «Երևան քաղաքի պատմության թանգարանի գիտական խորհուրդ»
Հանդիսանում է նաև մի շարք գիտական հանդեսների խմբագրական կազմերի անդամ՝ «Պատմաբանասիրական հանդես», «Լրաբեր հասարակական գիտությունների», «Բանբեր հայագիտության», «Կանթեղ», «Բանբեր Հայաստանի արխիվների», «Вестник гуманитарных и юридических наук (Ставрополь Северо -кавказский федеральный университет)»:

Հրապարակումներ 
16 գրքի և 400 գիտական հոդվածների հեղինակ է
Բազմիցս մասնակցել է միջազգային, գիտական  խորհրդաժողովների
Հանդես է եկել ելույթներով և դասախոսություններով՝ 3 տասնյակից ավելի երկրներում

Պարգևներ
2018 թ.՝ Վաչագան Բարեպաշտ մեդալ 
2015 թ.՝ Արգիշտի Առաջին մեդալ
2003 թ.՝ Մովսես Խորենացի մեդալ
2011 թ.՝ ՀՀ ՊՆ «Անդրանիկ Օզանյան» մեդալ
2011 թ.՝ Գարեգին Նժդեհ մեդալ
2011 թ.՝ Ֆրիտյոֆ Նանսեն ոսկե հուշամեդալ
2011 թ.՝ Ակսել Բակունցի մեդալ

Լեզուներ՝  հայերեն, ռուսերեն, վրացերեն, գերմաներեն









Director, Institute of History, National Academy of Sciences, Republic of Armenia, Academician

                                                                                                                                           Tel.՝ 010 529263   
ashamelk@yahoo.com

EDUCATION
2014 Academician, National Academy of Sciences, Republic of Armenia,
[bookmark: _Hlk1654887]Doctor of Historical Sciences, Institute of History, National Academy of Sciences, Republic of Armenia, 2002. The Degree was awarded for the thesis "Javakhk in the 19th and the first quarter of the 20th centuries".
PhD in History, Faculty of History, Yerevan State University, Armenia, 1989. Topic of dissertation was "Armenian Population of Western Armenian District Erzurum in the first 30-s of the 19th century."
Student in faculty of History, Yerevan State University, Armenia, 1977-1982.
Secondary Education (Diploma with Golden medal), Secondary school N4 of Akhalkalak, 1977


[bookmark: _Hlk1654684]PROFESSIONAL EXPERIENCE 
Director, Institute of History, National Academy of Sciences, Republic of Armenia, since 2002.
Deputy Director, Institute of History, National Academy of Sciences, Republic of Armenia, 1995 – 2002.
Scientific Secretary, Institute of History, National Academy of Sciences, Republic of Armenia, 2002, 1991 – 1995.
Senior Scientific Researcher, Institute of History, National Academy of Sciences, Republic of Armenia, 1986-1991

SCIENTIFIC ACTIVITIES, AWARDS
Prof. A. Melkonian’s main area of scientific interest and research is related to the History of Western Armenia, Armenian Question, Armenian Genocide, History of Javakhk, Armenian-Georgian relations, Problems of historic demography of Armenia.
Prof. A. Melkonian is the author of 16 books and 400 articles related to the History of Armenia and Armenian people. Most distinguished among them are the book of “History of Armenia” (1998), “History of Armenian from Ancient Times till today” (in Russian, co-author 1999), as well as handbooks on History of Armenia for schools and students of higher educational institutions.
He supervised 8 PhD dissertations, which were confined by the subjects of historic demography and Genocide. Prof. A. Melkonian edited number of scientific publications.
His “Erzurum” monograph published in 1994 and more than 30 articles touching upon the subject of districts  and towns of Western Armenia, were awarded main prize of the “Hayastan All Armenian Fund”, while the book  "Javakhk in the 19th and the first quarter of the 20th centuries" (2003, Yerevan) received the grant of the “Gurgen Melikian to the families of Qashatakh” Fund and Tekeyan Cultural Center’s “Haykashen Uzunian” prize.
Scientific works of Prof.A.Melkonian were published in Armenia, Russia, USA, UK, France, Georgia, Lebanon, Egypt, Iran, Argentina, Hungary in Armenian, Russian, French, Georgian, Persian, Spanish, Turkish and Hungarian languages.
He was awarded medals of Vachagan Barepasht (2018), Argishti the I (2015), Andranik Ozanian (2013), Garegin Njdeh (2011), Fritjoph Nansen (2011), M. Khorenatsi of the Republic of Armenia (2003).
 
Languages Armenian, Russian, Georgian, German.























Директор Института истории НАН РА, Академик
                                                                                                                                   Тел.: 010 529263   
 e-mail: ashamelk@yahoo.com
Академик, директор Института истории НАН РА, председатель ученого совета. 

ОБРАЗОВАНИЕ, УЧЕНАЯ СТЕПЕНЬ
2014 г.- Академик НАН РА;
2006 г.-Член-корреспондент НАН РА;
2004 г. – профессор;
2002 г.- доктор исторических наук, тема диссертации: «Джавахк в XIX--первой четверти XX  века»;
1989 г.- кандитат исторических наук, тема диссертации: «Армянское население Эрзрумского вилайета Западной Армении в первой трети XIX века»;
1977-1982 гг.- студент факультета истории Ереванского государственного университета;
1977 г.- выпускник Ахалкалакской армянской средней школы N 4 им. Д. Демирчяна (с золотой медалью).

ПРОФЕССИОНАЛЬНАЯ ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ 
С 2002 г. и по сей день- директор Института истории НАН РА.
1995–2002 гг.- заместитель директора по научной работе Института истории НАН РА. 
1991 – 1995 гг.- учёный секретарь Института истории НАН РА.  
[bookmark: _Hlk2079223][bookmark: _Hlk2079244]1986-1991 гг.- лаборант, младший научный сотрудник, старший научный сотрудник, ведущий  научный сотрудник, главный ведущий  научный сотрудник Института истории НАН РА.

ПРЕПОДАВАТЕЛЬСКАЯ ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ
2004-2006 гг.- по совместительству заведующий кафедрой общественных наук Ереванского медицинского университета. 
2002 г.- предодаватель, доцент, профессор Ереванского государственного университета, Армянского государственного педагогического университета им. Х. Абовяна.


СФЕРА НАУЧНЫХ ИНТЕРЕСОВ
-История Западной Армении;
-Армянский вопрос;
-Геноцид армян;
-История Джавахка;
-Армяно-грузинские отношения;
-Вопросы демографии Исторической Армении;
-История армянской государственности.

ЧЛЕНСТВО В УЧЕНЫХ И РЕДАКЦИОННЫХ СОВЕТАХ
А. Мелконян руководит ученым советом Института истории НАН РА, а также специализированным советом «История Армении» (шифр 004), действующим в Институте истории НАН РА. 
Также профессор А. Мелконян является членом ученых советов Ереванского государственного университета, Института востоковедения НАН РА, Музея истории города Еревана.
Является членом редакционных советов следующих научных журналов: «Историко-филологический журнал», «Вестник общественных наук», «Вестник Арменоведения», «Кантех», «Вестник архивов Армении», «Вестник гуманитарных и юридических наук» (Ставрополь, Северо-Кавказский федеральный университет).  
[bookmark: _Hlk2081032]Профессор А. Мелконян является автором  16 монографий и более 400 научных статей, посвященных истории Армении и истории армянского народа. Наиболее значимые из них: «История Армении» (1998 г.), «История армянского народа с древнейших времен до современности» (на русском языке, издана в соавторстве с. Э.Л. Даниеляном, 1999 г.), а также пособие по истории Армении для школ и студентов высших учебных заведений.
Научный руководитель восьми кандитатских  диссертаций,  посвященных вопросам исторической демографии и геноцида армян. 
Научные работы профессора А. Мелконяна изданы в Армении, России, США, Великобритании, Франции, Грузии, Ливане, Египте, Иране, Аргентине, Венгрии на армянском, русском, французском, грузинском, персидском, испанском, турецком и венгерском языках.
НАГРАДЫ
А. Мелконяан награжден медалями Мовсеса Хоренаци (2003 г.), Гарегина Нжде (2011 г.), Андраника Озаняна (2011 г.), Аргишти I-ого (2015 г. ), Фритьофа Нансена (2011 г.), Вачагана Барепашта (2018 г.), а также золотыми мадалями различных вузов Армении.

Знание языков: армянский, русский, грузинский, немецкий.











ՊԱՏՄԱԿԱՆ ԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐԻ ԴՈԿՏՈՐ, ՊՐՈՖԵՍՈՐ, ՀՀ ԳԱԱ ԱԿԱԴԵՄԻԿՈՍ ԱՇՈՏ ԱՂԱՍՈՒ ՄԵԼՔՈՆՅԱՆԻ 2014-2019 ԹԹ. ԳԻՏԱԿԱՆ ԵՎ ԳԻՏԱՄԵԹՈԴԱԿԱՆ ԱՇԽԱՏՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐԻ
ՑԱՆԿ 
	N
	Գիտական աշխատության անվանումը
	Տպագիր կամ ձեռագիր
	Հրատարակչություն, (ամսագրերի անունը, համարը, տարեթիվը)
	Էջերի քանակը
	Համահեղինակներ

	1.
	2.
	3.
	4.
	5.
	6.

	Մ Ե Ն Ա Գ Ր Ո Ւ Թ Յ Ո Ւ Ն Ն Ե Ր

	1.
	Ցեղասպանություն և հայրենազրկում. ճանաչումից՝ հատուցում (հոդվածներ և հարցազրույցներ)
	տպ.
	«Զանգակ», Երևան, 2015
	440 էջ
	

	2.
	Հայոց պատմություն (համառոտ ակնարկ)
	տպ.
	ՀՀ ԳԱԱ պատմության ինստիտուտ, 2018
	402 էջ
	

	Մ Ե Թ Ո Դ Ա Կ Ա Ն  Ձ Ե Ռ Ն Ա Ր Կ Ն Ե Ր

	1.
	Ներածություն, Հայոց պատմություն: 7-րդ դաս.: Դասագիրք հանրակրթական հիմնական դպրոցի համար (խմբ.` Ա. Մելքոնյան, Ա. Սիմոնյան, Ա. Նազարյան, հեղ.` Ա. Մելքոնյան, Է. Դանիելյան, Գ. Հարությունյան, Հ. Մուրադյան)
	տպ.
	«Զանգակ», Երևան, 2014
	Էջ 3–4
	

	2.
	Բաժին II. Հայաստանը զարգացած միջնադարում, գլուխ 1. Հայաստանի Բագրատունյաց թագավորությունը, գլուխ 2. Հայ ժողովրդի պայքարը օտար նվաճողների դեմ: Զաքարյաններ, Հայոց պատմություն: 7-րդ դաս.: Դասագիրք հանրակրթական հիմնական դպրոցի համար (խմբ.` Ա. Մելքոնյան, Ա. Սիմոնյան, Ա. Նազարյան, հեղ.` Ա. Մելքոնյան, Է. Դանիելյան, Գ. Հարությունյան, Հ. Մուրադյան)
	տպ.
	«Զանգակ», Երևան, 2014
	Էջ 77–113
	

	3.
	Ներածություն, Հայոց պատմություն: 9-րդ դաս.: Դասագիրք հանրակրթական հիմնական դպրոցի համար (խմբ.` Ա. Մելքոնյան, Ա. Սիմոնյան, Ա. Նազարյան, հեղ.` Է. Գևորգյան, Կ. Խաչատրյան, Ա. Վիրաբյան)
	տպ.
	«Զանգակ», Երևան, 2014
	Էջ 3–4
	

	4.
	Ներածություն Հայոց պատմություն: 10-րդ դաս.: Ընդհանուր և բնագիտամաթեմատիկական հոսքեր (խմբ.` Ա. Մելքոնյան, Ա. Սիմոնյան, Ա. Նազարյան, հեղ.` Ա. Մելքոնյան, Հ. Ավետիսյան, Ա. Մովսիսյան, Պ. Հովհաննիսյան, Է. Դանիելյան, Վ. Բարխուդարյան, Գ. Հարությունյան, Պ. Չոբանյան)
	տպ.
	«Զանգակ», Երևան, 2014
	Էջ 3–10
	

	5.
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